
 1 

Protokół Nr XVIII/16 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 29 kwietnia 2016 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Łobżenicy za rok 2015. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Łobżenica  

z organizacjami pozarządowymi w roku 2015. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2016-2024. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łobżenica na 

2016 rok. 

11. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 13:00 otworzył  

XVIII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. 



 2 

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Wiesław Bodetko, Marek Czerczak, Aleksander Tadych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Poza tym w sesji uczestniczyli: Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Mirosława Rutkowska-Krupka, Radny Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Jan Marek Pikulik, Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz 

Wasiak, Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef 

Lewandowski, Główna Księgowa w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica Dorota 

Kwiatkowska, Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Marek Połczyński, 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Alicja Wenda, Dyrektor Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Kierownik 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Liszkowie Irena Kachel, Radca Prawny Urzędu Miejskiego 

Gminy Łobżenica Jerzy Podmokły, sołtysi, mieszkańcy oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła 

protokół Nr XVII/16 z sesji w dniu 29 marca 2016 r.  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad  

XVIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  

Poinformował, że Komisja Rewizyjna nie zakończyła jeszcze prac nad skargą złożoną na 

działania Burmistrza Łobżenicy oraz Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Łobżenicy. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zwrócił się z wnioskiem do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o przedłużenie terminu na zbadanie zasadności skargi. 

W związku z powyższym radny Antoni Kapeja zaproponował wycofanie z porządku obrad 

punktu jedenastego dotyczącego rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Łobżenicy oraz 

Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy. Dodał, że decyzja 
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w sprawie zasadności złożonej skargi zostałaby podjęta na następnej sesji, która planowana 

jest na koniec maja br. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, wycofała z porządku 

obrad punkt jedenasty. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek 

obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy wraz z wprowadzoną zmianą.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła zmieniony 

porządek obrad. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił pana Burmistrza Piotra Łososia o złożenie sprawozdania z realizacji zadań Gminy 

Łobżenica. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w dniu 18 kwietnia 2016 r. odbył się drugi przetarg ustny nieograniczony 

na sprzedaż drewna z lasu komunalnego stanowiącego własność Gminy w obrębie Piesno. 

Kwota uzyskana w przetargu to 3 317,54 zł. 

Pan Burmistrz przedstawił informację dotyczącą realizacji inwestycji na terenie Gminy: 

a) Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej: Urząd Miejski Gminy Łobżenica, 

Centrum Profilaktyki i Aktywności Społecznej w Łobżenicy, Przedszkole Publiczne  

w Łobżenicy, Szkoła Podstawowa w Dźwiersznie Małym 

Wykonawcy dokumentacji technicznej dostarczyli kompletne projekty budowlane oraz 

kosztorysy inwestorskie. Uzyskano pozwolenie na budowę dla trzech obiektów. Trwa 

procedura uzgadniania pozwolenia na budowę dla termomodernizacji Urzędu Miejskiego. 

b) Przebudowa i rozbudowa świetlic wiejskich w miejscowości Luchowo i Kunowo 

Trwają dalsze prace projektowe. Polegają one na wykonaniu wstępnego kosztorysu oraz 

przygotowaniu wizualizacji.  
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c) Koncepcja zagospodarowania terenu dotyczącego realizacji inwestycji pn: „Budowa 

ścieżki spacerowo-rekreacyjnej wzdłuż rzeki Łobżonki” 

Wykonawca przedłożył do zaakceptowania koncepcję zagospodarowania. Podpisano umowę 

na opracowanie dokumentacji projektowej. Trwa przygotowywanie projektu. 

d) Remont i przebudowa dróg gminnych  

- droga z Walentynowa w kierunku jeziora Ostrowite, dwa odcinki dróg w Luchowie, droga  

w Izdebkach 

Prace projektowe są na ukończeniu. 

- Przebudowa drogi Łobżenica-Kruszki 

Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Poznaniu odstąpił od konieczności 

przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. Trwa postępowanie  

w sprawie wydania decyzji środowiskowej. 

Prowadzone są uzgodnienia z Wielkopolskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w Poznaniu 

oraz PKP w kwestii przebiegu drogi oraz włączenia do drogi wojewódzkiej. 

- Wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi w Kościerzynie Małym 

Zlecono geodecie wykonanie projektu podziału nieruchomości, w których zostanie 

wyodrębniona część nieruchomości zajęta pod drogę publiczną. 

e) Wykonanie dokumentacji projektowej na remont budynku na stadionie im. Alojzego Graja, 

modernizację stadionu w Dębnie, budowę świetlicy wiejskiej w Fanianowie 

Odbyło się pierwsze spotkanie z przedstawicielami poszczególnych sołectw i radnymi w celu 

zapoznania się ze stanem obiektów oraz określenia zakresu prac planowanych do wykonania 

w ramach remontu. Planuje się zlecenie opracowania dokumentacji w miesiącu maju. 

f) Remonty cząstkowe dróg asfaltowych 

W trzecim tygodniu kwietnia 2016 r. wykonano pierwsze, najbardziej niezbędne prace. Do 

końca kwietnia mają zostać zakończone prace związane z odnowieniem oznakowania 

poziomego dróg. 

g) Remonty nawierzchni dróg gminnych - gruntowych 

Przeprowadzana jest procedura rozeznania cenowego, która pozwoli ustalić szacunkową 

wartość zamówienia. Następnie zostanie przeprowadzone postępowanie przetargowe, które 

pozwoli dokonać wyboru wykonawcy. W ramach przetargu zostanie zakupiony gruz wraz  

z usługą „wbudowania”. 

h) Wykonanie ciągu spacerowego w miejscowości Luchowo 

Przeprowadzono procedurę wyboru wykonawcy. Podpisano umowę z najkorzystniejszym 

oferentem. Prace zostaną wykonane w maju br. 
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Pan Burmistrz oznajmił, że odbyło się spotkanie zespołu ds. organizacji ruchu drogowego  

w Łobżenicy. Poinformował, że w dniu dzisiejszym rozpoczęły się prace związane  

z przebudową drogi wojewódzkiej nr 242 w okolicach mostu na rzece Łobżonce. Trwa 

również remont ul. Złotowskiej w Łobżenicy. 

Następnie powiedział, że w dniu 31 marca 2016 r. został złożony wniosek o dofinansowanie 

ze środków Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego projektu polegającego 

na termomodernizacji budynku Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, Centrum Profilaktyki  

i Aktywności Społecznej w Łobżenicy, Przedszkola Publicznego w Łobżenicy oraz Szkoły 

Podstawowej w Dźwiersznie Małym. Całkowita wartość projektu to 5 mln 496 tys. zł. Gmina 

wnioskuje o wsparcie w wysokości 3 mln 653 tys. zł. 

Poinformował, że w dniu 14 kwietnia 2016 r. złożono wniosek o dofinansowanie ze środków 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich przebudowy drogi Łobżenica-Kruszki. Całkowita 

wartość projektu to 4 mln 237 tys. zł. Gmina wnioskuje o dofinansowanie w wysokości 2 mln 

696 tys. zł. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że została złożona korekta wniosku do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu o dofinansowanie 

przedsięwzięcia pod nazwą Wodna ścieżka edukacyjna „Jeziora Krajny sercem Gminy 

Łobżenica” - poznajemy bogactwa wód powierzchniowych na obszarze chronionego 

krajobrazu „Dolina Łobżonki i Bory Kujańskie” oraz „NATURA 2000” . Gmina ubiega się  

o wsparcie w wysokości 116 785 zł. 

Powiedział, że w dniu 30 marca br. podpisano umowę z firmą „Hydrus” na wykonanie usługi 

polegającej na likwidacji Barszczu Sosnowskiego rosnącego głównie na terenie Luchowa  

i Rodzinnych Ogródków Działkowych. Gmina otrzymała na realizację powyższego zadania 

dotację w kwocie 35 424 zł. 

Pan Burmistrz poinformował, że od 14 marca do 15 kwietnia 2016 r. wydano 4 decyzje 

zezwalające na usuwanie drzew i krzewów z terenów prywatnych i publicznych. 

Prowadzonych jest 6 postępowań administracyjnych w sprawie wydania decyzji  

o środowiskowych uwarunkowaniach.  

Oznajmił, że w kwietniu br. „zawarto porozumienia z przedstawicielką Towarzystwa Opieki 

nad Zwierzętami panią Katarzyną Korycką-Walasiak w sprawie współpracy w działaniach 

zapobiegających bezdomności psów oraz z panem Łukaszem Pireckim, jako osobą ściśle 

współpracującą z panią Korycką w zakresie pomocy w wyłapywaniu, transportowaniu  

i opieki nad bezdomnymi psami w miejscu tymczasowego pobytu”, które znajduje się  

w gospodarstwie rolnym w Ferdynandowie. 
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Burmistrz Łobżenicy powiedział, że w dniu 4 kwietnia br. ruszył nabór wniosków na 

dofinansowanie usuwania wyrobów zawierających azbest, ogłoszony przez Starostwo 

Powiatowe w Pile. Powiat Pilski otrzymał dotację na ten cel z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska w wysokości 100 000 zł. Dla Gminy Łobżenica przypadła kwota  

11 111 zł.  

Poinformował, że w dniu 8 kwietnia 2016 r. w Urzędzie Miejskim odbyło się spotkanie 

poświęcone szkodom łowieckim wyrządzanym na terenie Gminy. Oświadczył, że „w wyniku 

spotkania podjęto działania celem rozwiązania problemu nadmiernych szkód łowieckich na 

terenie obwodu łowieckiego nr 28”, zarządzanego przez Ośrodek Hodowli Zwierzyny  

w Kujaniu. Przyczyną takiego stanu rzeczy jest pojemność łowiska oraz zbyt niski poziom 

odstrzału zwierzyny. 

Pan Burmistrz powiedział, że „po spotkaniu pisemnie przekazano do Ośrodka Hodowli 

Zwierzyny oczekiwania Gminy w aspekcie ochrony gruntów rolnych. OHZ pisemnie 

przedstawił deklarację działań ze swojej strony. Ze strony Gminy zlecono na okres od  

15 kwietnia do 31 maja wykonanie pracy w zakresie pilnowania nocnego płodów rolnych  

w miejscowości Witrogoszcz-Kolonia”. Dodał, że na dzień 20 czerwca 2016 r. wyznaczone 

zostało kolejne spotkanie, aby „ocenić, jakie są efekty naszych wspólnych ustaleń”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował o podpisaniu umowy z Powiatowym Urzędem 

Pracy w Pile. Jedna osoba bezrobotna została przyjęta na staż na stanowisko robotnika 

gospodarczego. 

Oznajmił, że w dniu 5 kwietnia 2016 r. w Urzędzie Miejskim odbyło się spotkanie rolników  

i radnych z panią Marią Janyską - posłanką na Sejm RP. Głównym tematem były zapisy 

ustawy o kształtowaniu ustroju rolnego.  

Pan Burmistrz powiedział, że w dniu 6 kwietnia 2016 r. w Urzędzie Miejskim zostało 

przeprowadzone szkolenie dotyczące zasad tworzenia dokumentów oraz korespondencji 

urzędowej. W dniu 12 kwietnia br. odbył się egzamin kończący służbę przygotowawczą 

pracownika Urzędu pana Michała Dobrowolskiego. Egzamin zakończył się wynikiem 

pozytywnym. W tym samym dniu zostało wydane postanowienie o przyznaniu lokalu 

socjalnego na ul. Złotowskiej w Łobżenicy pani Joannie Gawińskiej. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że z terenu Gminy na kwalifikację wojskową stawiło się 77 

osób. Poinformował, że w dniu 20 kwietnia 2016 r. podpisano „deklarację na dofinansowanie 

widowiska dla dzieci, z którego organizatorzy wesprą akcję refundacji sprzętu 

rehabilitacyjnego dla osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Łobżenica. Akcja 

organizowana jest przez Polskie Towarzystwo Osób Niepełnosprawnych”. 
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Powiedział, że w Miejsko Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej zorganizowano staż dla 

jednej osoby bezrobotnej. Oznajmił, że na dzień 26 kwietnia br. 552 rodziny złożyły wnioski 

o ustalenie prawa do świadczenia wychowawczego. Do tego dnia wsparcie zostało przyznane 

267 rodzinom na łączną kwotę 248 383,40 zł. 

Poinformował, że w dniu 20 kwietnia 2016 r. odbyło się spotkanie podsumowujące projekt 

„Aktywny senior”. Będzie on kontynuowany w okresie jesienno-zimowym. Dodał, że zostały 

zakończone uzgodnienia związane z utworzeniem uniwersytetu trzeciego wieku w Łobżenicy. 

Obecnie trwa nabór kandydatów.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że w dniu 1 kwietnia br. uczestniczył w spotkaniu  

z sołtysami z terenu Gminy. Wręczył sołtysom nieobecnym na tym spotkaniu 

okolicznościowe pamiątki. W dniu 7 kwietnia odbyło się zebranie poświęcone organizacji 

Biegu im. Alojzego Graja 

Powiedział, że dwa dni temu w Urzędzie Miejskim gościł pan Paweł Czapiewski. Lekkoatleta 

obejmie patronatem Bieg im. Alojzego Graja oraz sekcję lekkiej atletyki.  

Poinformował, że w dniu 8 kwietnia br. miało miejsce spotkanie z Zarządem Klubu 

Sportowego „Pogoń” Łobżenica oraz zostało podpisane porozumienie, na mocy którego pan 

Paweł Janas objął patronatem drużynę piłki nożnej w łobżenickim gimnazjum. Były 

selekcjoner poprowadzi również drużynę Pogoni Łobżenica w meczu przeciwko Lechowi 

Poznań. Spotkanie odbędzie się w dniu 3 maja 2016 r. Wydarzenie to zainauguruje obchody 

70-lecia miejscowego klubu piłkarskiego. Podczas meczu nastąpi zbiórka charytatywna na 

rzecz Oli Grzegorek. 

Pan Burmistrz oznajmił, że w dniu 14 kwietnia br. udał się wraz z prezesem szpitala  

w Wyrzysku do Bydgoszczy. W wyniku wspólnych działań placówka ta otrzyma sprzęt do 

tworzonego oddziału rehabilitacji pourazowej. Powiedział: „Sprawy idą w dobrym kierunku. 

Pan prezes w bardzo krótkim czasie, poprzez trudne decyzje, były również personalne, 

ustabilizował sytuację szpitala. Warto się angażować. Warto pomagać. Nie wyobrażam sobie, 

że szpitala w Wyrzysku nie ma”.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że w dniu 22 kwietnia 2016 r. spotkał się z panem 

Markiem Woźniakiem - Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego. Podczas spotkania 

poruszona została kwestia obwodnicy Łobżenicy. Pan Burmistrz oznajmił: „Ten temat nie był 

nigdzie zapisany. On był tylko po prostu gdzieś dyskutowany w kuluarach. Podstawą 

rozpoczęcia jakichkolwiek działań związanych z obwodnicą jest wpisanie jej w dokumenty 

strategiczne Województwa, czyli Wieloletnią Prognozę Inwestycyjną i Wieloletnią Prognozę 

Finansową. Jest duża przychylność ze strony pana Marszałka”. 
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Burmistrz Łobżenicy powiedział: „Poza tym omówiliśmy zasady współpracy przy wszystkich 

wnioskach, które składamy do Urzędu Marszałkowskiego. A już zostały złożone, jeśli chodzi 

o termomodernizację, jeżeli chodzi o drogi. Jest wsparcie ze strony pana Marszałka  

w realizacji tych zadań. Jesteśmy w kontakcie”. Marszałek Województwa Wielkopolskiego 

zamierza wybrać się do Łobżenicy w okresie letnim. 

Następnie pan Burmistrz podziękował radnym za zainteresowanie realizacją inwestycji na 

terenie Gminy. Zaprosił osoby obecne w sali sesyjnej na obchody związane ze Świętem Flagi 

oraz rocznicą uchwalenia Konstytucji 3-Maja. Dodał, że w dniu 28 maja 2016 r. odbędzie się 

spotkanie w Trzeboniu z okazji Dnia Samorządowca. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Mirosława Rutkowska-

Krupka 

Poinformowała, że Sejmik Województwa podczas sesji w dniu 25 kwietnia 2016 r. podjął 

uchwałę w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych lub znajdujących się 

na obszarze Województwa Wielkopolskiego. Oznajmiła, że Sejmik przyznał parafii pod 

wezwaniem św. Józefa w Fanianowie kwotę 10 000 zł na konserwację obrazu Opłakiwanie 

Chrystusa - Pieta z kościoła w Dębnie.  

Powiedziała, że wniosek dotyczący kościoła pod wezwaniem św. Szczepana w Łobżenicy nie 

został zakwalifikowany do otrzymania wsparcia finansowego. Wielkość dofinansowania 

miała wynieść 450 000 zł. Łączna kwota przeznaczona na wsparcie prac przy obiektach 

zabytkowych to 902 000 zł. Wpłynęło 120 wniosków.  

Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa zasugerowała ponowne złożenie wniosku 

dotyczącego kościoła w 2017 r. Parafia powinna jednak wnioskować o mniejsza kwotę,  

np. 100 000 zł. 
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Następnie poinformowała, że Sejmik uchwalił Strategię Rozwoju Turystyki w Województwie 

Wielkopolskim do 2020 r. oraz Wieloletni Program Rozwoju Bazy Sportowej Województwa 

Wielkopolskiego na lata 2016-2018. 

Oznajmiła, że w dniu 25 kwietnia 2016 r. nastąpiło otwarcie ofert przetargowych na 

rozbudowę drogi wojewódzkiej nr 194 w miejscowości Wyrzysk.  

Pani Wiceprzewodnicząca powiedziała, że w dniu 11 kwietnia br. w Teatrze Wielkim  

w Poznaniu odbyła się uroczysta sesja Sejmiku Województwa z okazji 1050. rocznicy Chrztu 

Polski. Trzy dni później miały miejsce uroczystości w Lednicy i Gnieźnie. 

Poinformowała, że strategia, opracowana przez Lokalną Grupę Działania „Krajna nad 

Notecią”, zajęła drugie miejsce na liście rankingowej. „W związku z tym dla obszaru Powiatu 

Pilskiego wpłynie kwota ponad 10 mln zł”. 

Oznajmiła, że rozstrzygnięcie konkursu „Pięknieje Wielkopolska Wieś” nastąpi w czerwcu 

2016 r. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa powiedziała, że rozmawiała  

z Dyrektorem Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich panem Pawłem Katarzyńskim 

oraz z panem Marszałkiem Wojciechem Jankowiakiem na temat obwodnicy Łobżenicy. Pani 

Mirosława Rutkowska-Krupka złożyła również interpelację o wpisanie tej inwestycji do 

Planu Transportu Województwa Wielkopolskiego do 2020 r. oraz do wszystkich dokumentów 

finansowych obowiązujących w Województwie. 

Stwierdziła, że atmosfera dla obwodnicy jest przyjazna. Oświadczyła: „Deklaracja Państwa  

o współuczestniczeniu w finansowaniu na etapie wstępnym dokumentów została bardzo 

dobrze odebrana”. Budowa obwodnicy nie rozpocznie się na pewno w przyszłym roku. 

Inwestycja ta musi najpierw zostać wpisana do odpowiednich dokumentów. Należy również 

przekonać radnych Sejmiku co do słuszności powstania obwodnicy.  

Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa dodała, że na wczorajszej sesji Rada Powiatu  

w Pile uchwaliła plan zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

Powiatu Pilskiego na lata 2016-2026. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Przypomniał, że Starosta Pilski pan Franciszek Tamas złożył rezygnację z zajmowanego 

stanowiska. W związku z powyższym na marcowej sesji Rada Powiatu dokonała wyboru 

nowego Starosty - pana Eligiusza Komarowskiego. 

Oznajmił, że w dniu wczorajszym rezygnację złożyła również pani Aneta Rybak. Nowym 

Skarbnikiem Powiatu został wybrany pan Tomasz Pawłowski. 



 10 

Poruszył temat planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

Powiatu Pilskiego na lata 2016-2026. Powiedział: „Na razie jest to zabezpieczenie tylko dla 

wypłacania ulg biletowych i nic więcej. Dopiero to się później będzie działo. Staraliśmy się 

wprowadzić tyle tych linii, ile to jest możliwe. Jak będziecie Państwo na BIP-ie oglądać, to 

nie sugerujcie się Państwo, że po uchwaleniu tego planu wszędzie tam teraz będą jeździć 

autobusy. Bo ja już takie głosy słyszałem. To nie tak. To na razie jest tylko zabezpieczenie. 

Tam, gdzie przewoźnicy będą chcieli otworzyć linie, będą mieli taką możliwość”. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile wyraził zadowolenie ze zmiany technologii naprawy 

nawierzchni dróg powiatowych. Poinformował również o złożeniu wniosku o dofinansowanie 

ze środków Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich przebudowy drogi Kruszki-Kijaszkowo. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Dostrzegł potrzebę wycięcia drzew od strony chodnika przy drodze wojewódzkiej nr 242  

w pobliżu remizy OSP w Luchowie oraz zamontowania wzdłuż chodnika barierek 

ochronnych. Powiedział również, że należy utwardzić pobocze drogi nr 242 w Luchowie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w dniu dzisiejszym rozpoczęły się prace związane z przebudową drogi 

wojewódzkiej nr 242 w okolicach mostu na rzece Łobżonce. Dodał, że remont drogi nr 242 

obejmie również odcinek na terenie Luchowa, do skrzyżowania z drogą na Witrogoszcz.   

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że decyzja w sprawie wycinki drzew w Luchowie została już podjęta.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Wnioskował o utworzenie przejść dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 242  

w następujących miejscach: 

- na ulicy Wyrzyskiej w Łobżenicy, 

- w Dźwiersznie Wielkim w okolicach skrzyżowania z drogą prowadzącą do Topoli -  

w miejscu zakończenia istniejącego chodnika. 

Zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu w Pile z propozycją rozważenia budowy 

chodnika na ulicy Złotowskiej od bloków do posesji państwa Sawickich. Dodał, że powstanie 

chodnika umożliwiłoby utworzenie przejścia dla pieszych w tej części ulicy Złotowskiej. 
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Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie sprawozdania z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy za rok 2015. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że Komisja Oświaty i Polityki Społecznej przeanalizowała sprawozdanie. 

Dokument ten został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz 

Stwierdziła, że działania ośrodka pomocy społecznej w 2015 r. były spójne z celami Gminnej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych. 

Powiedziała, że działania MGOPS skierowane są na wsparcie rodziny. Jednostka udziela 

pomocy materialnej i niematerialnej. Poinformowała, że mieszkańcy Gminy otrzymywali  

w 2015 r. paczki żywnościowe. Z tej formy wsparcia skorzystało 1250 osób. Na jednego 

mieszkańca przypadło 13 paczek. Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej udziela 

skierowań do otrzymania pomocy żywnościowej. 

Pani dyrektor oznajmiła, że MGOPS nadzoruje funkcjonowanie punktu „Pomagamy 

potrzebującym”. Pracuje w nim 7 wolontariuszy. Pomoc rzeczową otrzymują niezamożni 

mieszkańcy Gminy. Z tej formy wsparcia mogą również korzystać np. szkoły, Warsztat 

Terapii Zajęciowej. 

Powiedziała, że do tej pory punkt „Pomagamy potrzebującym” był czynny trzy razy  

w tygodniu. Ulegnie to jednak zmianie. Punkt będzie funkcjonował tylko w środy. 

Następnie pani dyrektor Gryniewicz oznajmiła, że świadczenie otrzymywane w ramach 

programu „Rodzina 500 Plus” nie jest wliczane do dochodu. Poinformowała również: „Jeżeli 

rodzina lub osoba, która otrzymuje świadczenie wychowawcze, zwróci się o pomoc w formie 

zapomogi celowej, okresowej czy jakiejś innej formy pomocy, pracownik socjalny ma bardzo 

ważne zadanie. Musi dokonać analizy sytuacji materialnej rodziny. Pracownik socjalny, idąc 

w środowisko, gdzie rodzina zwraca się o przyznanie np. pomocy celowej na zakup węgla, 

czy pomocy okresowej, bardzo dokładnie analizuje i bierze również pod uwagę świadczenie 

wychowawcze i przedkłada kierownikowi jednostki wywiad z bardzo konkretnymi 

wyliczeniami, z analizą sytuacji materialnej rodziny”. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, w jaki sposób MGOPS będzie kontrolował, czy środki otrzymane przez 

mieszkańców w ramach programu „Rodzina 500 Plus” są właściwie wykorzystywane.  

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz 

Powiedziała: „Ustawodawca nie nakłada na nas obowiązku kontrolowania wydatkowanych 

środków”. W przypadku sygnałów mówiących o tym, że osoby pobierające świadczenie 

wychowawcze marnotrawią środki, zostanie przeprowadzony wywiad środowiskowy. „Jeżeli 

pracownik socjalny stwierdzi, że dochodzi do takich sytuacji, wówczas możemy przyznać tą 

pomoc w formie rzeczowej. Pomoc w formie rzeczowej będzie wyglądała w ten sposób, że 

wspólnie z rodziną ustalamy, że płaci się rachunki związane z utrzymaniem mieszkania, że 

płaci się za pobyt dziecka w placówce, że płaci się za wyżywienie dziecka w placówce czy 

dokonuje się wspólnie zakupów odzieży, obuwia”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy za rok 2015. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy za rok 2015, 

które stanowi załącznik numer 4 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii sprawozdania z realizacji 

programu współpracy Gminy Łobżenica z organizacjami pozarządowymi w roku 2015. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że Komisja Oświaty przeanalizowała sprawozdanie. Dokument ten został 

przyjęty z jedną uwagą. Komisja opowiedziała się za wykreśleniem ze sprawozdania 
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czwartego wniosku dotyczącego wyłonienia lidera z przedstawicieli organizacji 

pozarządowych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie powyższe sprawozdanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

z realizacji programu współpracy Gminy Łobżenica z organizacjami pozarządowymi  

w roku 2015, które stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w kwestii projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Oznajmił, że Komisja Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Zwróciła uwagę na systematyczne podwyżki cen. Powiedziała: „Co roku było 1%, a w tej 

chwili mamy 5% podwyżki”. Zapytała o wielkość diet członków rady nadzorczej Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy. Dodała, że według posiadanych 

informacji członkowie poprzedniej rady nadzorczej otrzymywali po 300 zł. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że przewodniczący rady nadzorczej otrzymuje 1 000 zł brutto. Stwierdził, że 

„rada nadzorcza tej kadencji zajmuje się sprawami naprawdę strategicznymi dla spółki  

i Gminy”. Potwierdza to dokumentacja jej pracy. 

Powiedział, że do tej pory wszystkie zadania z zakresu gospodarki wodno-ściekowej były 

finansowane z budżetu Gminy. Oświadczył, że obecnie „została przyjęta inna strategia, że 
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spółka musi przygotować pakiet zadań inwestycyjnych, przygotowując odpowiednio finanse 

spółki”. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy przypomniał, że zakład komunalny samodzielnie wykonał już 

zadania z zakresu wodociągowania. Poinformował o planach modernizacji oczyszczalni 

ścieków w Liszkowie oraz budowie nowych kolektorów sanitarnych. 

Oznajmił, że siedziba Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej stanowi majątek 

Gminy. Opowiedział się za przekazaniem tego obiektu spółce komunalnej.  

Stwierdził, że powinna ona ubiegać się o dofinansowanie realizacji inwestycji ze środków 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich lub Regionalnego Programu Operacyjnego.  

W przypadku większej liczby środków finansowych w budżecie Gminy powstanie możliwość 

realizacji nowych zadań drogowych. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy dodał, że taryfy opłat za wodę i ścieki w Gminie Łobżenica 

nie są duże w porównaniu do sąsiednich jednostek samorządu terytorialnego. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Zapytała, jakie osoby wchodzą w skład rady nadzorczej spółki komunalnej. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Ja się dziwię, że pani radna nie pytała tak celowo na komisji, jednej i drugiej. 

Nie zabrała pani głosu ani razu w tej sprawie. Dlatego jest to dla mnie takie trochę polityczne 

wystąpienie.” 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy przedstawił skład rady nadzorczej: 

- przewodniczący: pan Tomasz Angielczyk - Skarbnik Gminy Nakło, 

- zastępca przewodniczącego: pan Jan Polcyn - Dyrektor Instytutu Ekonomii Państwowej 

Wyższej Szkoły Zawodowej w Pile, 

- sekretarz: pani Gabriela Reszkowska - poprzedni radca prawny Urzędu Miejskiego Gminy 

Łobżenica. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Oświadczyła: „Jeżeli mieszkańcy o coś mnie proszą i mają wątpliwości, to ja to przekazuję.  

I nie jest to żadne wystąpienie, jak pan mówi, polityczne. Uważam, i mieszkańcy też mają 

rację, że jeżeli 300 zł zarabiali członkowie tamtej rady nadzorczej, a teraz 1 000 zł, to 

najpierw poszukajmy oszczędności u siebie, a potem u kogo innego i podwyższajmy stawki 

wody. Bo uważam, że z 300 zł na 1 000 zł to jest dosyć duży skok”.  
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Przypomniał, że w 2015 r. kwota 410 000 zł została przeznaczona na dokapitalizowanie 

zakładu komunalnego. Środki te zostały przeznaczone na budowę wodociągu w Józefinowie  

i w Ratajach. Zapytał, czy Gmina wystąpiła z wnioskiem o przyznanie dotacji do „programu 

pomocy środowiskom popegeerowskim”.  

Nawiązał również do wypowiedzi pana Wiceburmistrza odnośnie wystąpienia radnej 

Bronisławy Mazurek. Stwierdził: „Gdzie tu politykę widać. Politykę gospodarczą, może tak 

to nazwijmy, to tak”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Zenon Hoppe 

Zapytał, dlaczego mieszkańcy Dębna mają ponosić opłaty za wody opadowe, które 

odprowadzane są na łąki należące do pana Świstowskiego i następnie rowem melioracyjnym 

trafiają do rzeki. Dodał, że po likwidacji oczyszczalni w Dębnie ceny ścieków miały być 

niższe. Tymczasem co roku notowany jest wzrost cen. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Jeżeli chodzi o wystąpienie pani radnej Mazurek. Sformułowanie nieszczęśliwe. 

Jeżeli tak to zostało odebrane, to oczywiście przepraszam”. 

Poinformował, że „dotacje na wodę już się skończyły”. Oznajmił, że Gmina mogła wystąpić 

tylko o pozyskanie środków na modernizację hydroforni w Józefinowie. Stosowny wniosek 

został złożony do Agencji Nieruchomości Rolnych. „Okazało się, że ta dotacja nie może 

zostać udzielona”. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował, że zgodnie z pismem otrzymanym od Agencji 

Nieruchomości Rolnych Gmina może występować o przekazanie majątku z przeznaczeniem 

na cele publiczne jak np. świetlica, boisko, szkoła czy plac zabaw. 

Następnie powiedział, że radzie nadzorczej zakładu komunalnego zostały postawione 

wysokie wymagania. Ma ona wspólnie z prezesem zarządu przygotować spółkę do działań 

inwestycyjnych. Stwierdził: „Więcej pracy, ale konkretnej, z efektami, no to i można dać 

większe wynagrodzenie. Jeżeli z tego tytułu pozyskamy dotację, no to myślę, że wszyscy 

sobie powiemy, że warto było”. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy dodał, że członkowie rady nadzorczej posiadają dobre 

przygotowanie merytoryczne.  

 



 16 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że na posiedzeniu Komisji Budżetu zostały szczegółowo omówione podstawy 

kalkulacyjne nowych taryf. Zwrócił uwagę na wieloletni plan rozwoju sieci kanalizacyjnej  

i wodociągowej na terenie Gminy. Dokument ten będzie obowiązywał do 2022 r. Oznajmił: 

„Gdybyśmy w tym czasie chcieli rozwiązać wszystkie potrzeby w zakresie zaopatrzenia  

w wodę i odbioru ścieków, to należałoby zainwestować 40 mln zł. Mamy do budżetu Gminy 

przyjętą Wieloletnią Prognozę Finansową, w której przewidujemy około 7 mln zł ze środków 

własnych na rozwój zadań wodociągowych i kanalizacyjnych”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że do wykonania 

pozostało prawie 30 km sieci wodociągowej oraz niecałe 70 km kanalizacji. Planowana jest 

również modernizacja oczyszczalni ścieków. Stwierdził: „Biorąc pod uwagę te potrzeby  

w zakresie rozwoju sieci i wkładając to w taryfy, to ta taryfa musiałaby być znacznie wyższa. 

Jak spojrzycie Państwo na podstawy kalkulacyjne, nie zakładamy nigdzie zysku”. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oznajmił, że 

infrastruktura wodno-kanalizacyjna jest zwolniona z podatku od nieruchomości. Oświadczył, 

że jest to kwota rzędu 250 tys. zł. Poinformował, że nie są stosowane maksymalne stawki 

amortyzacji majątku spółki. W przypadku sieci wodociągowej jest to 1,5%, a w przypadku 

sieci kanalizacji 1,0%.  

Radny Edward Starszak powiedział, że „Komisja biorąc pod uwagę konieczność zapewnienia 

trwałości, ciągłości i odpowiedniej jakości wody, jak również i to, że są pewne oczekiwania  

w zakresie zadań inwestycyjnych, zaopiniowała pozytywnie ten poziom zaproponowanych 

stawek”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że ustalanie składu i wielkości wynagrodzenia rady nadzorczej zakładu 

komunalnego należy do kompetencji pana Burmistrza. Stwierdził, że fachowcy się cenią. 

Oznajmił, że są spółki, w których rada nadzorcza „pobiera wielokrotnie większe 

wynagrodzenie”. Pan Kazimierz Wasiak pozytywnie ocenił współpracę z radą nadzorczą. 

Oświadczył, że opłata za wody opadowe nie dotyczy mieszkańców Dębna i większości 

mieszkańców Gminy. Stwierdził, że „gdybyśmy nie zlikwidowali oczyszczalni w Dębnie, te 

koszty w tej chwili byłyby znacznie większe”. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu odniósł się do wypowiedzi radnej Bronisławy 

Mazurek. Poinformował, że spośród ościennych jednostek samorządu terytorialnego tylko 
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Gmina Wyrzysk ma o 3 grosze niższą cenę wody. Powiedział: „Uważa pani, że my nie 

jesteśmy oszczędni”. 

Oznajmił, że długość sieci wodociągowej w Gminie Łobżenica i w Pile jest porównywalna. 

Produkcja wody na dobę jest jednak dziesięciokrotnie wyższa w siedzibie władz Powiatu. 

Stwierdził, że proponowana podwyżka cen wody nie jest duża. Spowoduje ona powstanie 

dodatkowych środków na inwestycje. Dodał, że jeżeli mieszkańcy nie pobierają wody z sieci 

wodociągowej, powoduje to dodatkowe koszty dla zakładu komunalnego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Powiedział, że na terenach wiejskich brakuje kanalizacji, dróg i chodników. Dodał, że 

realizacja powyższych inwestycji wymaga znalezienia środków finansowych. 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie 

ścieków. Następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 8 głosami „za”, 4 głosami „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr XVIII/158/16  

w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków, która stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję odnośnie projektu uchwały w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2016-2024”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczą głównie inwestycji 

realizowanych w 2016 r. Dodał, że Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt 

powyższej uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały w sprawie: zmiany „Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2016-2024”. Następnie poddał go pod 

głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVIII/159/16 w sprawie: zmiany „Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2016-2024”, która stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie: 

„Zmian w budżecie Gminy Łobżenica na 2016 rok”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu przeanalizowała projekt uchwały. Oznajmił, że  

w tegorocznym budżecie Gminy na modernizację oczyszczalni ścieków w Liszkowie 

zapisano kwotę 1 300 000 zł. Jedną z propozycji zmian jest zmniejszenie wydatków na to 

przedsięwzięcie o 1 100 000 zł. W budżecie Gminy pozostałaby kwota 200 000 zł potrzebna 

na opracowanie dokumentacji projektowej. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że kwota 

1 100 000 zł zostałaby przeznaczona głównie na realizację zadań drogowych. Poparł 

propozycję przebudowy parkingu przy ośrodku zdrowia. Poinformował, że Gmina otrzymała 

123 000 zł z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na budowę drogi w Izdebkach.  

Radny Edward Starszak oznajmił, że subwencja oświatowa została zmniejszona o ponad  

313 000 zł. W związku z powyższym deficyt budżetowy na 2016 rok zwiększy się do  

607 986 zł. Powiedział, że środki na zakup windy do budynku gimnazjum nie zostaną 

zmniejszone. Dodał, że Komisja Finansowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w sprawie: „Zmian w budżecie Gminy Łobżenica na 2016 rok”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał go pod głosowanie projekt uchwały w sprawie: „Zmian  

w budżecie Gminy Łobżenica na 2016 rok”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVIII/160/16 w sprawie: „Zmian w budżecie Gminy Łobżenica na 2016 rok”, która 

stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że przedstawiciele Komisji Oświaty włączyli się w proces uzgodnień 

dokumentacji projektowych następujących inwestycji: 

- kompleksowe zagospodarowanie boiska sportowego w Dębnie, 

- modernizacja zaplecza sportowego na stadionie im. Alojzego Graja wraz z modernizacją 

bieżni, 

- budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Fanianowo. 

Przedstawiciele Komisji wzięli udział w wizji lokalnej w dniu 18 kwietnia 2016 r. dotyczącej 

powyższych inwestycji. 

Następnie radny Mariusz Wiśniewski oznajmił, że Komisja Oświaty na posiedzeniu w dniu 

25 kwietnia 2016 r. zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności spółdzielni socjalnej 

„Nowe Horyzonty”. W posiedzeniu uczestniczył prezes zarządu pan Bogusław Tomczyk. 

Komisja Oświaty jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności spółdzielni socjalnej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Zapytał, kiedy Komisja Rewizyjna otrzyma brakujące dokumenty związane z usunięciem 

usterek w świetlicach wiejskich oraz wieży widokowej w Łobżenicy. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Wnioskował o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi Łobżenica-Kruszki. Ponowił 

wniosek o wyrównanie nawierzchni drogi na przepuście w Kruszkach w pobliżu dawnej 

zlewni mleka. Zapytał również o stan przygotowań do remontu dachu świetlicy wiejskiej  

w Kruszkach. 
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Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Poinformowała, że „panowie Burmistrzowie skierowali pismo do pani Litwińskiej, co 

zamierza zrobić” z budynkiem przy ulicy Dąbrowskiego 2 w Łobżenicy. Zapytała, czy pani 

Litwińska udzieliła już odpowiedzi. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił uwagę na brak gabinetu ginekologicznego w Łobżenicy. Zapytał, czy są możliwości 

rozwiązania tego problemu. Powiedział: „Swego czasu nasza przychodnia była 

dostosowywana do przyjęcia tego lekarza. Jakimś zbiegiem okoliczności kontrakt, który miał 

być przeznaczony dla Łobżenicy, został przekierowany do Wysokiej”.  

Następnie radny Ryszard Biniak zapytał, czy został ustanowiony zarządca kortów tenisowych 

na stadionie im. Alojzego Graja. Stwierdził, że obiekty te są w zbyt małym stopniu 

wykorzystywane. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że w budżecie Gminy na 2016 rok zostały zapisane środki na usprawnienie pracy 

Rady Miejskiej, między innymi na nagłośnienie sali sesyjnej. Wyraził nadzieję, że do 

czerwcowej sesji zostaną one wydatkowane. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Powiedział: „Skończyło się dofinansowanie do wodociągów. To już się skończyło trzy lata 

temu. Teraz wszystko spada na nas”. Dodał, że w chwili obecnej pozostało do wykonania  

20 km sieci wodociągowej. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził: „Jeżeli coś nie zostało zrobione, jest rzeczą prostą, to nie wynika to z tego, że nam 

się nie chce, czy jesteśmy opieszali”. 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna otrzyma w przyszłym tygodniu komplet wszystkich 

dokumentów.  

Oznajmił, że po świętach pierwszomajowych zostaną uzupełnione ubytki w nawierzchni drogi 

Łobżenica-Kruszki. Zostanie załatwiona również sprawa przepustu.  

Burmistrz Łobżenicy odniósł się do tematu remontu dachu świetlicy wiejskiej w Kruszkach. 

Stwierdził, że jest to trudny temat, ale „będziemy o tym rozmawiali”. 
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Następnie pan Burmistrz powiedział, że według posiadanych informacji pani Litwińska 

sfinalizowała sprawę stolarni. Część środków uzyskanych ze sprzedaży tego obiektu ma 

zostać przeznaczona na remont domu przy ulicy Dąbrowskiego 2. Burmistrz Łobżenicy 

poprosi panią Litwińską o spotkanie w tej sprawie. 

Kontynuując swoją wypowiedź pan Burmistrz powiedział, że zostanie rozeznany temat, czy 

któryś z lekarzy ginekologów byłby zainteresowany praktyką na terenie Łobżenicy. 

Oświadczył również, że znajdzie się miejsce na gabinet ginekologiczny.  

Burmistrz Łobżenicy wyraził zadowolenie z działalności sekcji tenisa ziemnego. Gmina 

wspiera ją finansowo. W 2016 r. zostaną zamontowane zraszacze do podlewania kortów 

tenisowych.  

Stwierdził, że Gmina dba o stan tych obiektów. Powiedział, że korty tenisowe będą  

w większym stopniu wykorzystywane w okresie letnim. Poinformował, że zostaną podjęte 

działania mające na celu znalezienie osoby, która mogłaby objąć patronatem tenis ziemny na 

terenie Gminy. Będzie to stanowiło dodatkową motywację dla dzieci i młodzieży do 

uprawiania tej dyscypliny sportu.  

Następnie pan Burmistrz poruszył kwestię zakupu nagłośnienia do sali sesyjnej. Powiedział: 

„Był taki moment, że już bardzo daleko byliśmy z wyborem oferenta. Potem to umarło.  

Ale umarło dlatego, że absolutnie inne sprawy zupełnie nas tutaj zaabsorbowały. Postaramy 

się jak najszybciej to zrobić”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zwrócił się do Przewodniczącego Rady Powiatu w Pile w sprawie drogi Łobżenica-Wysoka. 

Wnioskował o jej naprawę w pobliżu siedziby firmy „Baj-pros” w Wiktorówku. Zwrócił 

również uwagę na brak barierek na tej drodze przy przepuście w pobliżu posesji pana 

Bruskiego w Kunowie. 

 

Ad. 12 

Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Jan Marek Pikulik 

Podziękował osobom zaangażowanym w zbieranie podpisów pod petycją z dnia 25 lutego 

2016 r. w sprawie budowy ronda na skrzyżowaniu dróg w miejscowości Kosztowo, w miejscu 

tzw. krzyżówki. Stwierdził, że poziom bezpieczeństwa na tym skrzyżowaniu budzi sporo 

zastrzeżeń. 

Przedstawił odpowiedź udzieloną przez Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego pana 

Wojciecha Jankowiaka na powyższą petycję: „Uprzejmie informuję, iż dokonaliśmy analizy 
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wypadkowości, między innymi na podstawie danych z Komendy Powiatowej Policji w Pile. 

Ze statystyk za lata 2013-2016 wynika, że nie dochodziło tam na szczęście do wypadków ze 

skutkiem śmiertelnym. Nie odnotowano także wypadków, w wyniku których ktoś zostałby 

ranny. Zdarzały się jedynie kolizje drogowe, jednak nie częściej niż dwa razy do roku.  

Z uwagi na powyższe nie występują przesłanki do pilnej przebudowy przedmiotowego 

skrzyżowania. Potrzeb z zakresu poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego na terenie 

województwa wielkopolskiego jest wiele. Natomiast środki finansowe budżetu są 

ograniczone i ciągle niewystarczające na realizację wszystkich zamierzeń. Dlatego też  

w pierwszej kolejności realizowane są przedsięwzięcia w zakresie poprawy bezpieczeństwa  

w miejscach o szczególnym zagrożeniu”. 

 

Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Liszkowie Irena Kachel 

Poinformowała, że „15 marca bieżącego roku pan Burmistrz, pan Wiceburmistrz i pani 

dyrektor Anna Gryniewicz wręczyli mi wypowiedzenie z pracy motywując to utratą zdolności 

pełnienia na swoim stanowisku dalszej funkcji. Pan Burmistrz wskazywał na podjęte 

działania przez pracowników Warsztatu Terapii Zajęciowej, którzy byli na spotkaniu. Pięć 

osób złożyło dokument, który podpisano: z poważaniem pracownicy Warsztatu Terapii 

Zajęciowej. Podczas spotkania zgłaszano podobno bardzo wiele uwag dotyczących mojej 

pracy. Wszystko to przyczyniło się do złożenia mi wypowiedzenia”. 

Pani Irena Kachel oznajmiła, że Burmistrz Łobżenicy przebywał na terenie warsztatu dwa 

razy: przy okazji dziesięciolecia funkcjonowania placówki oraz w czasie nieuprawnionej 

kontroli, podczas której „sprawdzał pracownikom ich dokumentację, pytał, w jaki sposób 

pozyskują środki”.  

Powiedziała: „Podczas wypowiadania mi warunków umowy o pracę zgłoszono również taką 

uwagę, że jeśli ja nie potrafię zapanować nad pracownikami, nie będzie mógł tego zrobić 

kolejny kierownik. W związku z powyższym propozycja była taka, że trzeba jeszcze dwie lub 

trzy osoby usunąć z Warsztatu Terapii Zajęciowej. Rozumiem, że jest to pozyskiwanie 

niczego innego jak tylko etatów, które mają być wykorzystane w innym celu”. 

Następnie pani Irena Kachel oznajmiła, że od dłuższego czasu w WTZ brakuje księgowej. 

Sprawa ta była zgłaszana władzom Gminy. „Do chwili obecnej ja nie mam na etacie 

księgowej. Nadal mam księgową na umowę zlecenie. Ona przychodzi tylko w niektóre dni. Ja 

robię przelewy. Ja muszę sprawdzać większość działalności placówki”. 
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Zwróciła uwagę na fakt, że sprawa z pracownikami nie została wyjaśniona. Od marca br. pani 

dyrektor Gryniewicz nie spotkała się z osobami pracującymi w WTZ. Nie dokonano oceny 

ich pracy. 

Poinformowała, że w Warsztacie Terapii Zajęciowej została przeprowadzona kontrola 

zarządzona przez Burmistrza Łobżenicy, która wykazała, że „w chwili obecnej nie mamy 

większości dokumentów, na podstawie których możemy prawidłowo realizować swoje 

zadania”.  

Pani Irena Kachel oświadczyła, że ma tylko cztery dni na przekazanie dokumentów  

z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej. Powiedziała, że nie wie, kto ma je otrzymać. 

Stwierdziła, że pracownicy w tej placówce „zmieniali się bardzo często”. Jednym z powodów 

były niskie wynagrodzenia. 

Oznajmiła, że w 2016 r. WTZ będzie kontrolowany przez jednostkę nadrzędną, czyli 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Pile. Oświadczyła, że „minął rok od jednej kontroli 

i niezrealizowanych zaleceń pokontrolnych, gdzie pani dyrektor Anna Gryniewicz 

poświadczyła, że my dostaliśmy dokumenty, a my ich do dnia dzisiejszego nie dostaliśmy, co 

równoznaczne jest z poświadczeniem nieprawdy. To jest zapisane w dokumencie, który 

poszedł do jednostki nadrzędnej. W tej chwili nie wiem, czy celem było usunięcie mnie  

z miejsca pracy tylko i dlatego i wyłącznie, żeby te wszystkie nieprawidłowości zatuszować. 

Czy po prostu wyolbrzymiono problem pracowników, którzy złożyli dokument niepodpisany, 

co dla mnie osobiście pozostaje anonimem. Rozumiem, że anonimy są rozpatrywane  

w sposób taki, a nie inny. Nie wiem, co miało to na celu. Mam nadzieję, że nie pozyskanie 

wolnych miejsc i wolnych etatów pracy”. 

Następnie Kierownik WTZ w Liszkowie powiedziała, że grupa pracowników tej jednostki 

obawia się zwolnień. Pani Kachel nie groziła podwładnym, że mogą stracić pracę. Czynione 

są starania, aby zaistniała sytuacja nie odbiła się na uczestnikach i ich rodzinach. 

Stwierdziła: „Ja byłam zastraszana przez pana Burmistrza, przez pana Wiceburmistrza i przez 

panią dyrektor. Porównywano moją sytuację do sytuacji pani dyrektor z Falmierowa, która 

utraciła pracę i przez długi czas tej pracy nie mogła uzyskać”.  

Pani Irena Kachel powiedziała, że stara się podnosić swoje kwalifikacje. Poinformowała, że 

wystąpiła do sądu z wnioskiem o odszkodowanie. 

Oznajmiła, że zakończyła się jedna kontrola w Warsztacie Terapii Zajęciowej. Od 

poniedziałku zaczyna się kolejna. Oświadczyła: „Rozumiem, że jeśli w tej sytuacji odsuwa się 

mnie od wykonywania obowiązków i nakazuje mi się przejście na urlop, to rozumiem, że to  

w tym celu, żeby jak najwięcej rzeczy w tej sytuacji ukryć”. 
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Dodała, że radni powiatowi mieli zawsze dobre zdanie na temat WTZ. Jednostka ta jest 

również pozytywnie odbierana w środowisku.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Dzisiaj Rada podjęła decyzję, że tej skargi nie będzie rozpatrywała. Ja na ten 

temat nie będę się wypowiadał. Czuję się zaskoczony tym, co pani mówi. Państwo znacie 

jednostronnie tą sytuację. My jej nie omawialiśmy na Komisjach Rady. Jest bardzo dużo 

wątków. Powiem tylko jedno. Zależy nam na absolutnie wnikliwym przeanalizowaniu 

wszystkich aspektów, o których pani tutaj częściowo wspomniała, które były powodem naszej 

podjętej decyzji”. 

 

Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Liszkowie Irena Kachel 

Zapytała, czy Warsztat Terapii Zajęciowej w Liszkowie jest jednostką organizacyjną Gminy. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Odpowiedział, że nie. 

 

Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej w Liszkowie Irena Kachel 

Poinformowała, że zgodnie z załącznikiem Nr 1 do Zarządzenia Nr K/24/15 Burmistrza 

Łobżenicy z dnia 17 grudnia 2015 r. w sprawie wprowadzenia Regulaminu Organizacyjnego 

Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, Warsztat Terapii Zajęciowej w Liszkowie przy 

Miejsko Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Łobżenicy został ujęty w wykazie 

gminnych jednostek organizacyjnych. 

Pani Irena Kachel powiedziała, że próbuje zrozumieć, jaki wpływ na działalność WTZ ma 

mieć Burmistrz Łobżenicy. Oznajmiła, że jednostka ta podlega pod MGOPS. Oświadczyła: 

„Naszym dyrektorem jest pani Anna Gryniewicz. Przy moim wypowiedzeniu były jeszcze 

dwie inne osoby, które decydowały wręcz o moim dalszym losie” 

Oznajmiła, że Warsztat Terapii Zajęciowej finansowany jest ze środków Powiatu Pilskiego 

oraz Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

Następnie pani Kachel powiedziała: „Rozumiem, że pan Burmistrz zgłosi do organów 

odpowiednich wszystkie moje prośby i wszystkie moje sugestie dotyczące organizacji naszej 

jednostki”. Stwierdziła: „Odnoszę wrażenie, że jest tu zrobione wszystko w tej gminie, żeby 

zminimalizować, zatuszować tą sprawę. Rozumiem, że pewne podejmowane działania mają 

służyć tylko i wyłącznie temu, żeby sprawa została maksymalnie wyciszona i żeby jak 
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najmniej osób o tym wiedziało”. Dodała: „Przez rok od kontroli my nie mamy podstawowych 

regulaminów do pracy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że Komisja Rewizyjna zajmie się tematem złożonej skargi. Poinformował, że radni 

otrzymali materiały związane z tą sprawą. Oświadczył: „Z mojej strony, mogę powiedzieć  

w 100%, nie było żadnej manipulacji”. Dodał, że każda ze stron będzie mogła się 

wypowiedzieć. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz 

Powiedziała: „Ja osobiście, czy Burmistrzowie, będziemy rozmawiali z Komisją Rewizyjną. 

Całość Rady nie będzie nas słyszała”. Stwierdziła, że Przewodniczący Rady Miejskiej 

powinien był przerwać wystąpienie pani Ireny Kachel. „Bo w tej chwili będzie to 

jednostronna ocena, że tak powiem, dla pozostałych radnych”.  

Pani dyrektor oświadczyła: „Uważam, że pani kierownik w tej chwili celowo zadziałała, bo 

wie, że jesteście Państwo wszyscy, że są media. Moją osobę przedstawiła, jak ja bym 

niewiadomo co tam robiła, jaką presję wywierała. Nie miała żadnych dokumentów. To są 

oszczerstwa. Dokumenty są. Są podwójne dokumenty. To jest błąd. Powinny być pojedyncze. 

Ja już tą sprawę wyjaśniam, prostuję”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział: „Jest to trochę niezręczne, że akurat druga strona się dzisiaj nie wypowiada. Ale 

tym tematem, jak powiedziałem, będziemy się zajmować”.  

 

Zastępca Burmistrz Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że został wyznaczony zarządzeniem pana Burmistrza na przewodniczącego 

trzyosobowej komisji mającej zbadać sprawę Warsztatu Terapii Zajęciowej. W jej skład 

wchodzą jeszcze pani Skarbnik oraz pani Krystyna Górzna. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że komisja kończy swoją pracę. Zapewnił, że 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej otrzyma wszystkie niezbędne materiały. 

Następnie poruszył kwestię wypowiedzenia umowy o pracę pani Kachel. Powiedział, że 

pracownicy WTZ „poprosili nas o pewną mediację. Pani dyrektor Gryniewicz zareagowała 

pozytywnie uczestnicząc w tych mediacjach z pracownikami. Mediacje nasze zakończyły się 



 26 

trójstronnym spotkaniem”. Pani Kachel otrzymała propozycję przeniesienia do Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i podjęcia pracy przy obsłudze programu „Rodzina 

500 Plus”, z tym samym wynagrodzeniem. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował, że po dwóch dniach pani Kachel odrzuciła 

powyższą propozycję. Dodał, że następnie zostało wystosowane pismo do pana Burmistrza  

o możliwości popełnienia przestępstwa przez panią dyrektor Gryniewicz oraz skarga do Rady 

Miejskiej. 

 

Pełnomocnik pani Ireny Kachel 

Powiedział: „To co pan Wiceburmistrz mówił. Tak, była propozycja, ale w sposób niezgodny 

z prawem. Więc 18 marca było zawiadomienie o podejrzeniu popełnienia przestępstwa 

kierowane do Burmistrza”. 

Stwierdził: „Burmistrz nie ma uprawnień do rozstrzygania, czy doszło do popełnienia 

przestępstwa przez panią dyrektor Gryniewicz, czy też nie. Powinien niezwłocznie 

zabezpieczyć materiały i skierować do organów ścigania. Tym samym popełnił przestępstwo 

w postaci niedopełnienia obowiązków”. 

 

Radca Prawny Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Jerzy Podmokły 

Oświadczył: „To nie jest tak, że Burmistrz automatycznie, jak otrzymuje jakieś 

zawiadomienie, przekazuje je prokuraturze. Sąd Najwyższy mówi tak, że musi mieć 

świadomość. Czyli musi po prostu sam ustalić, czy to rzeczywiście kwalifikuje się jako 

przestępstwo. Chcę powiedzieć, że zawiadomienie fałszywe o popełnieniu przestępstwa jest 

też przestępstwem. W związku z tym Burmistrz pytał mnie o zdanie. Ja doradziłem, żeby po 

prostu w tej sprawie zrobić jakiś audyt i później oczywiście Burmistrz zrobi z tym to, co 

trzeba. Proszę się nie martwić. Burmistrz przekaże tam, gdzie trzeba to Państwa 

zawiadomienie”. 

Następnie pan Jerzy Podmokły przytoczył fragment wyroku Sądu Najwyższego z dnia  

12 lutego 2008 r. (sygnatura akt WA/1/08): „Owo dowiedzenie się powinno nastąpić  

w związku z prowadzonym przez nie działalnością, a ponadto osoby działające w ramach 

instytucji państwowych lub samorządowych muszą mieć świadomość, że rzeczywiście 

zostało popełnione przestępstwo”. 

Poinformował: „Kiedy Burmistrz będzie miał świadomość. Jeżeli podejmie jakieś działania, 

żeby w ogóle sprawę wyjaśnić. Tam było dużo różnych rzeczy i bez wyjaśnienia tego 

Burmistrz nie mógł z automatu wziąć i przekazać to prokuraturze”.  
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Ad. 13 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 15:55 zakończył obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Antoni Kapeja 

 


